



## **RESUM I ACORDS DEL GRUP DE TREBALL SOBRE L'ABORDATGE DE LES VIOLÈNCIES MASCLISTES (GTVM) DEL CONSELL DE LES DONES DE BARCELONA (CDB)**

( Reunió núm. 10)

Data: dilluns 14 de maig de 2018

Hora: 17:00

Lloc: C. València 344, Entresòl, Espai1

### Assistents:

- Montse Pineda, Creación Positiva, co-coordinadora GTVM
- Neus Pociello, Fundació Aroa, co-coordinadora GTVM
  
- Sílvia Aldavert, APFCB
- Anna Castany, tècnica de Feminismes i LGTBI
- Bàrbara Melenchón, cap dep. d'Informació i Atenció a les Dones
- Roser Moix, CIPAIS
- Blanca Padrós, Col·legi Advocacia de Barcelona
- Roser Ros Riu, Dones no Estàndard
- Àngela Santos, tècnica Feminismes Dte. Nou Barris
- Júlia Vega, Almena Coop. Feminista
- Clarisa Velocci, Genera
  
- .....
  
- Àngela Santos (Tècnica Nou Barris)
- Júlia Vega (Almena Cooperativa Feminista)
- Nausica Castelló (ABD)
  
- Marta Cruells, cap gabinet Regidoria Feminismes i LGTBI
- Olga Arisó, cap departament Drets de les Dones i LGTBI

*(Cal que les assistents que no figuren al llistat ho comuniquin a Mercè Fernández)*

### **Ordre del dia:**

- Debat sobre el moment actual del GTVM
- Comunicació dels acords presos a l'anterior reunió

### **Temes tractats:**

La coordinadora del GTVM, Montse Pineda, planteja la necessitat de millora de la interlocució del GT amb l'Ajuntament de Barcelona, interlocució que ha de facilitar la rendició de comptes. Així mateix, explica els bons resultats de la darrera reunió, bona part de la qual es va fer sense presència municipal. Creu que, metodològicament, seria convenient alternar la presència de les tècniques municipals i de la cap de gabinet.

En relació a la millora de la interlocució amb l'Ajuntament, és del parer que seria necessari fer un retorn de les aportacions del Grup de Treball i posa sobre la taula les dificultats de comunicació que hi ha hagut en el seguiment del protocol "No callem". Cal, per part de l'administració municipal, clarificar agendes i calendari.

També exposen els acords als quals van arribar pel que fa a la participació d'entitats de Districte als Circuits Territorials, acords que varen ser aprovats a la reunió del Grup Motor del Circuit.

Marta Cruells posa en valor l'existència de la relació política entitats-Ajuntament i manifesta la voluntat municipal de treballar conjuntament amb les entitats per tal que el GT esdevingui un veritable espai d'incidència política.

Neus Pociello, l'altra coordinadora del GT, coincideix amb Montse Pineda amb que el procés de participació del Grup no ha estat, fins el moment, del tot positiu. Si bé hi ha satisfacció pel que fa al procés de treball en relació al Circuit, ja que es copsa una incidència real, hi ha altres aspectes que han estat, al seu parer, menys aconseguits des del punt de vista de la participació, com ara el procés de l'Estratègia Contra el Sexisme, si bé ja se'ls va explicar l'existència d'un Grup extern. Tot i així, es creu que hagués calgut un bon retorn del document final.

També posa de manifest que es van presentar al Grup estudis (Matrimonis Forçats, MGF...) realitzats per encàrrec de regidoria, estudis que s'emmarcaven dins la Mesura de Govern relativa a l'abordatge de les Violències Masclistes. No obstant, no s'ha desplegat, fins el moment, cap de les línies que marcaven els esmentats estudis. Així mateix, creu que s'hagués hagut de compartir amb el GTVM la licitació de la campanya del protocol "No Callem".



En definitiva, creu que cal redefinir:

- Què interessa al Grup
- Per a què
- De quina manera
- En quin moment

Intervenien, a continuació, diverses assistents a la reunió, les quals, en bona part, reafirmen l'argumentari de les coordinadores, tot proposant que, segurament, seria convenient gaudir d'un llistat de les intervencions municipals en matèria de violències i decidir en quines es vol – i es pot- intervenir. Opinen que cal ajustar processos i temps i que seria interessant poder disposar de la documentació relativa al tema que es vol tractar abans de les trobades.

També manifesten la necessitat de que les coordinadores facin arribar alguna mena d'acta de les reunions de Circuit a les quals assisteixin. També creuen molt convenient que l'Ajuntament faciliti al Grup un llistat de temes de la seva agenda política i que aquest decideixi en quins vol treballar, a partir de les possibilitats reals de participació. Esmenten la possibilitat de que hi hagi un espai de participació virtual.

Les coordinadores demanen que els documents d'Acció de Govern" que s'elaboren per a les Permanents puguin enviar-se, també, a les membres del GTVM.

Marta Cruells explica que cal determinar el nivell d'incidència i analitzar si aquesta és factible, o no.

En definitiva, s'arriba als acords següents:

- Reunions cada dos mesos, aproximadament (com fins ara, més o menys).
- Previsió de temes a treballar. La regidoria es compromet a fer aquest llistat (assenyalant el projectes que podrien ser objecte d'un treball participatiu, amb l'objectiu de que el GT prioritzi els del seu interès), el qual es farà arribar a les membres del GTVM a finals de juny-principis de juliol.
- Tramesa a tot el Grup dels documents "Acció de Govern".
- Les reunions es faran, de forma alterna, amb i sense presència municipal.
- El Plenari del CDB serà sempre informat del treball del Grup.